
Zápis 
Z jednání VV OSH Semily konaného dne 5.12.2013 

Od 14.30 hodin v kanceláři OSH 
 
 
Program: 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
2. Zápis z minulého jednání VV OSH 
3. Kontrola čerpání rozpočtu 
4. Schválení navržených vyznamenání 
5. Hlášení SDH + vysvětlení 
6. Různé 
7. Diskuse 
8. Závěr  

 
Jednání zahájil br. starosta, přivítal přítomné a předal řízení schůze náměstku, br. 
Adametzovi. 
 
Ad 1)  Zapisovatelem jednání určen br. Jiřička. Za ověřovatele navržení br. Tomeš a br. 
Lukeš.      VV OSH návrh schválil 
 
Ad 2) Zápis z minulého jednání přečetl br. Jiřička. K zápisu nebylo žádných připomínek.    
VV OSH vzal zápis na vědomí. 
 
Ad 3)  Br. Mlejnek seznámil VV OSH se stavem hospodaření OSH. Konstatoval, že 
rozpočtovaná provize od HVP již byla překročena. Nepotřebný nábytek byl odprodán SDH 
Levínská Olešnice. Pozvolna se plní kolektivní příspěvky od obcí. Z prodeje materiálu 
v kanceláři OSH plyne zatím zisk cca 49.000,- Kč. OSH již obdrželo většinu dotací. Na OSH 
také dorazila dotace z MŠMT na materiál do sborů pracujících s dětmi. Bude v nejbližším 
týdnu distribuována na účty SDH. Ve výdajích narostly odvody členských příspěvků na 
ústředí. V souvislosti s tímto br. Mlejnek důrazně upozornil, že změny v evidenci členů je 
potřeba řešit do konce kalendářního roku, nikoli až na shromáždění delegátů SDH 
v lednu. SH ČMS totiž vychází ze stavu k 1.lednu daného roku a z tohoto stavu je 
nařízen odvod členských příspěvků. Pokud provede sbor změnu až v lednu, musí OSH 
za tyto odhlášené členy odvádět poměrnou část příspěvku na ústředí stejně, jako by byli 
členy po celý rok.  Pokud sbory svou evidenci nedají do konce roku do pořádku a budou 
otázku členství řešit až v lednu, bude OSH požadovat od sboru úhradu ve výši odvodu i 
za tyto členy (20,- Kč u dospělého a 10,- Kč za dítě). Nejde o zanedbatelnou částku, protože 
na takovýchto odvodech způsobených nedbalostí sborů hradí OSH každý rok několik tisíc 
korun. 
Jinak na straně výdajů je rozpočet zhruba v souladu s ohledem na účetní období kalendářního 
roku. Byly uhrazeny nájmy, plyn a další pravidelné platby. I při realizaci drobných úprav 
v kanceláři OSH (kuchyňský koutek, nástěnky, vymalovaní zasedačky, nové stoly a židle 
v zasedačce) se rýsuje výsledek hospodaření OSH v letošním roce jako přebytkový, měli 
bychom tedy skončit v plusu.         VV OSH vzal zprávu na vědomí a souhlasí se stanovením 
odvodu při nedodržení oprav členství v evidenci SDH na konci roku. 
 
 
 



Ad 4) Svolání Shromáždění představitelů SDH 
Br. starosta navrhl svolat pravidelné Shromáždění představitelů SDH okresu Semily na 
čtvrtek 23.1.2014 od 16:00 do KC Golf Semily  VV návrh schválil 
 
Ad 5) Schválení návrhu vyznamenání 
Br. Bachtík přečetl navržená vyznamenání, která obdrželo OSH z jednotlivých sborů. 
Z hlasování avizoval zdržení se br. Jindřišek s odůvodněním, že nezná statut vyznamenání. 
Br. Bachtík k tomu dodal, že všechny žádosti byly kanceláří OSH zkontrolovány a je splněna 
podmínka pro udělení navržených vyznamenání dle statutu. Br. starosta ještě upozornil na 
nový Statut vyznamenání, který je zveřejněn na www.dh.cz a bude ke stažení  i na webu 
OSH.                         VV většinou hlasů návrhy schválil. 
 
Ad 6) Hlášení SDH 
Br. Mlejnek přednesl informaci o podávání ročního hlášení o činnosti SDH. Bude to stejné 
jako loni. SDH obdrží od kanceláře OSH e-mailem link na své hlášení, (bude se tam opět 
automaticky načítat členská základna SDH). Hlášení se po vyplnění odešle na OSH, kde dojde 
k sumarizaci. Br. Mlejnek upozornil, že po odeslání už nejde nic měnit, jedinou možností je 
změna, kterou provede na žádost SDH při zpracování dat kancelář OSH. Pro odeslání 
elektronicky je dáno období od 1.1.2014 do 31.1.2014. Nevyplňovat v prosinci, kdy nebudou 
načteny správné počty členů v tabulce hlášení.  VV vzal tyto informace na vědomí. 
 
Ad 7) Různé 
Br. starosta informoval o jednání starostů OSH v Přibyslavi. Odkázal na zápis z tohoto 
jednání, který je na www.dh.cz. (povodně, kalendář soutěží 2014…). Informoval také o 
postupu transformace sdružení na spolek, které bude řešit ústředí na rejstříkových soudech. 
Br. Štěpánek informoval o proběhlém ZHV mladých hasičů v Bukovině u Čisté. Poděkoval 
pořadatelskému týmu i domácímu SDH za přípravu a průběh soutěže. Jarní kolo Plamenu 
bude 31.5.2014 v Semilech, podzimní kolo pak 18.10.2014, místo ještě není určeno.   Br. 
Štěpánek dále informoval o ukončení letošního ročníku „Soptíka“. Je zpracován plán soutěže 
pro rok 2014 – přibudou i disciplíny ze ZHV. Termíny závodů budou zveřejněny na webu 
OSH. 
Br. Jindřišek  k výsledkům vznesl připomínku, že dle trestných bodů jezdí kolektivy špatně 
připravené.  Na to reagoval br. starosta: mnohdy jede kolektiv soutěžit jen proto, aby vedoucí 
dal dětem nějakou motivaci, protože složení družstva prakticky vylučuje dobré bodování (z 
vesnic jedou družstva složená od 5. po 14. leté!!), ale chceme, aby se s dětmi pracovalo. Na 
druhou stranu od příštího ročníku OSH patronovaný Pohár dráčka Soptíka bude mít více 
soutěží orientovaných na disciplíny ZHV a to bude dobrá průprava před podzimním kolem 
Plamenu. 
Br. Vejnar zhodnotil setkání VV a zasloužilých hasičů a funkcionářů ve Svojku. Poděkoval 
SDH Svojek za přípravu i organizaci.  
Bři. Jiřička, Miksánek a Mašek informovali o záludnostech ohledně prodeje alkoholu od 
příštího roku – sbory budou muset získat (pokud již nemají) živnostenský list na hostinskou 
činnost a požádat o koncesi na prodej alkoholu. Alkohol bude možné nakupovat pouze ve 
velkoobchodech, nebude možné koupit alkohol v obchodě a pak láhev rozlívat na výčepu při 
zábavě. Bude možné mít otevřenu pouze jednu láhev.  Doporučuje se SDH, aby v co nejbližší 
době zašli na svůj spádový živnostenský úřad a tuto záležitost začaly řešit. 
 
 
 
 



Informace z rady velitelů:  Termíny soutěží v roce 2014: 
31.5.2014 okresní kolo soutěže Plamen v Semilech, 7.6.2014 okresní kolo v PS v Turnově, 
13.-15.6.2014 krajské kolo Plamenu a dorostu v JbnN. 21.6.2014 – krajské kolo v PS 
v Turnově, 28. června republika a v polovině července mistrovství Evropy. 
Do 16.12.2013 je třeba zaslat přihlášky do Poháru OSH 2014. 
Br. starosta informoval o akci „HASIČÁK“. V kanceláři OSH budou k prodeji hasící přístroje 
se směsí pyrocool. Při odběru jednoho kusu je prodejní cena 290,- Kč/ks. Od čtyř do jedenácti 
kusů bude cena 240,- Kč/ks. Při 12 a více kusech je cena 190,- Kč/ks. V kartonu je 12 ks. 
Může jít o vhodný dárek k vánocům nebo k ocenění aktivních členů na vVH. 
 
Ad 8) Diskuse 
Br. Bachtík navrhl udělit ocenění ses. Šárce Jiroušové z SDH Poniklá za příkladnou 
reprezentaci SDH, okresu i kraje v závodě na 100 m.  VV návrh schválil a pověřil br. Soukupa 
zajištěním welnes poukazu Ocenění bude předáno 11.1.2014 na VVH SDH Poniklá. 
Br. Jiřička upozornil na grant LK na sportovní reprezentaci a navrhl, aby se z těchto programů 
pokusilo OSH v roce 2014 získat prostředky pro reprezentaci ve vyšších kolech soutěží nebo i 
na mezinárodním poli. 
 Br. starosta v závěru poděkoval všem za práci. Mimořádně ocenil práci Rady mládeže. Popřál 
veselé vánoce a hodně úspěchů v novém roce. 
 
Ad 9). 
Br. Adametz se k přání starosty připojil a jednání ukončil v 16:31 hodin.  
 


